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حضورکرهايها
درتوسعهکسبوکارهايکوچک

ي��ک فع��ال کس��ب و کارهاي 
کوچ��ک از حض��ور مهندس��ان 
ک��ره جنوب��ي در اي��ران ب��راي 
انتقال دانش فني توس��عه کسب 
و کاره��اي کوچک خب��ر داد.به 
گزارش ايلنا؛ مديرعامل شرکت 
ايده انتخاب ايرانيان، با بيان اين 

مطلب گفت: انتقال دانش اداره اين کس��ب وکار از يک ش��رکت 
کره اي با س��ابقه 30 س��اله که 12 هزار و 500 ش��عبه را راه اندازي 
ک��رده ، ص��ورت گرفته اس��ت و ايران ب��ه عنوان هاب منطقه اي 
براي اين ش��رکت کره اي داراي اولويت بالايي س��ت.وي با اشاره 
به آغاز فعاليت فروشگاه هاي زنجيره اي »انتخاب من cu«، که با 
همکاري هلدينگBGF Retail کره جنوبي در ايران راه اندازي 
شده اند، تجربه ي سي ساله ي فروشگاه هاي cu و مطالعات مبتني 
 Convenience( بر بومي س��ازي خدمات فروشگا ه هاي رفاهي
Stores( را مهم ترين پشتيبان اين خدمات در ايران دانست.سيد 
امير غريفي افزود: برنامه   ما اين است که در يک دوره 5 ساله، تعداد 
شعبات را در سراسر کشور به 10 هزار شعبه برسانيم و در 46 کشور 
منطقه از آسياي ميانه تا شمال آفريقا نيز راه اندازي 50 هزار شعبه 
در دستور کار است. اين در حالي است که توسعه صادرات، توسعه 
کس��ب و کارهاي کوچک، حذف واس��طه ها و توسعه کارآفريني 
مهم ترين موضوعاتي اس��ت که در توس��عه ش��عبات مدنظر قرار 
گرفته است.وي با اشاره به اينکه ما در صنعت کالاهاي خوراکي، 
داراي مزيت رقابتي هس��تيم، تصريح کرد: رويکرد ما اين اس��ت 
که فروشگاه هاي ما در کشورهاي ديگر کانال صادراتي ما باشند، 
زيرا به دليل نبود کانال هاي صادراتي نتوانس��ته ايم از اين مزيت 
در کشورهاي منطقه بهره بگيريم . در همين حال مي دانيم که در 
اين صنعت، توليدکنندگان کوچک بسياري هستند که توان رقابت 
را در نظام توزيع با توليدکنندگان بزرگ ندارند؛ ما مي خواهيم با 
عقد قراداد با صاحبان مشاغل کوچک اين توليدکنندگان به آنها 
در تامين و توزيع اطمينان خاطر بدهيم.غريفي با اعلام اين که 
پشتيبان اين فرايند، دانش و تجربه ي کره اي ها و تجربه ي گروه 
توس��عه س��رمايه گذاري انتخاب است، تاکيد کرد: شرکت ما يک 
شرکت ايراني ست و قرار است در درجه ي اول کالاهاي ايراني را 
عرضه کند؛ ما واردکننده نخواهيم بود و کالاهاي غيرايراني را هم 
از واردکنندگان قانوني آن ها تامين خواهيم کرد. حمايت از توليد 
ايراني و اشتغال زايي براي سنين مختلف جامعه با ساعت کارهاي 
منعطف، از سياس��ت هاي کليدي ما خواهند بود.وي با اش��اره به 
اينکه در صنعت خرده فروش��ي بحث فرانچايز موضوع جديدي 
اس��ت، تاکيد کرد: جامعه هدف ما جامعه اي س��نتي اس��ت و براي 
ورود ب��ه بح��ث فرانچايز و اعطاي ح��ق بهره برداري نيازمند آن 
هستيم که در ابتدا چند فروشگاه را با اداره مستقيم تاسيس کنيم. 
 »cu در اين راس��تا در آذرماه اولين ش��عبه فروشگاه »انتخاب من
در صادقيه افتتاح ش��ده و اخيرا نيز س��ه فروش��گاه راه اندازي شده 
است؛ برنامه ما اين است که طي يک سال، تعداد فروشگاه ها را 
به 300 برس��انيم.وي با اش��اره به اينکه خريد از فروشگاه انتخاب 
من تجربه جديدي براي مشتري خواهد بود، ادامه داد: ما رقيب 
فروشگاه هاي زنجيره اي ديگر نيستيم و رويکرد ما اين است که با 
ايجاد شرايط مناسب و هوشمندانه در قبال خريد يک کالا بتوانيم 
به مشتري استفاده رايگان از يک کالاي ديگر را پيشنهاد دهيم.

غريفي با اشاره به اينکه مدل هاي متنوعي را در اعطاي فرانچايز 
براي شرکاي خود قايل مي شويم، افزود: در بحث خرده فروشي 
اس��تفاده از يک نرم افزار مي تواند در کاهش ضايعات و افزايش 
فروش نقش مهمي داش��ته باش��د و با تامين نرم افزار، مذاکره با 
تامين کنن��دگان کالا و ني��ز آموزش کارکنان، حمايت و همراهي 

کاملي در راه اندازي فروشگاه ها خواهيم داشت.
 

سرنوشتيکجايزهپساز۶سالتعويق
رييس س��ازمان توس��عه تجارت 
درب��اره پرداخ��ت جايزه صادراتي 
گردش��گري که شش سال است 
به تعويق افتاده، گفت: تا منابع مالي 
نيايد هيچ قولي نمي دهم.مجتبي 
خس��روتاج � معاون امور صادراتي 
وزير صنعت � به ايسنا گفت: وقتي 

مناب��ع مالي را رس��اندند، آن وقت براي پيگي��ري و پرداخت جايزه  
صادراتي گردشگري قول مي دهم. اين اعتبار بايد در بودجه لحاظ 
شود تا درباره  آن تصميم بگيريم که فعلا در مرحله بحث هستيم و 
موضوع هنوز قطعي نشده است.سازمان توسعه تجارت سال پيش 
هم اين حرف ها را زده و اعلام کرده بود که اگر پول برسانند، تکليف 
جايزه صادرات گردشگري را تعيين مي کند.ولي الله افخمي - رييس 
پيشين سازمان توسعه تجارت – سال ۹5 گفته بود: متأسفانه دولت 
با مشکلاتي مواجه است و در بسته حمايت هاي صادراتي قادر نبود 
ريالي به سازمان توسعه تجارت بدهد.او نيز اظهار کرده بود: اگر پول 
بيايد، از امسال )13۹5( جوايز صادراتي گردشگري در سال ۹4 را 
پرداخت مي کنيم، اين جايزه به سال هاي قبل از آن تعلق نمي گيرد.

آخرين سالي که جايزه صادراتي به بخش گردشگري تعلق گرفت، 
طب��ق اظه��ارات ابراهيم پورفرج � رييس جامعه تورگردانان ايران 
� سال 13۸۸ بود، جوايز سال 13۸۹ نيز با آن که محاسبه شد، اما 
حدود هفت سال است که پرداخت نشده و جزو ديون دولت به بخش 
خصوصي حساب مي شود.سيدهادي شيرازي � دبير اين جامعه � نيز 
به ايسنا گفت: از سال ۸۹ رقم جوايز صادراتي گردشگري افزايش 
داشت؛ به ازاي ورود هرگردشگر از کشورهاي اروپا، آمريکا، آفريقا، 
اقيانوسيه و نيز کشورهاي شرق آسيا )چين، کره، ژاپن، تايلند، هنگ 
کنگ، فيليپين، مالزي و س��نگاپور( 120 دلار، براي ورود هر نفر 
گردشگر از ساير کشورها 60 دلار، به ازاي هر نفر گردشگر درماني 
)سلامت( از کشورهاي بند يک اين جدول، 140 دلار، براي ورود 
هر نفر گردش��گردرماني )توريس��ت سلامت( از ساير کشورها ۷0 
دلار و به ازاي هر گردش��گر زيارتي 30 دلار بايد پرداخت مي ش��د 
که تا کنون اتفاق نيافتاده است.به گفته او، در سال 13۹0 ماهيت 
اين جوايز به بسته حمايتي تغيير کرد که در اين شش سال نه از آن 
جوايز نقدي سال ۸۹ خبري بود و نه از آن بسته حمايتي که به نوعي 
مشوق صادرکنندگان گردشگري به شمار مي آمد. برخي از فعالان 
گردش��گري نيز ترجيح مي دهد با توجه به مش��کلات زيرساختي، 
دولت اين پول را مستقيم به صنعت گردشگري تزريق کند تا آن 
را نقدي بپردازد.محمود بنکدار � عضو جامعه تورگردانان � که در 
دوره اي پيگير اين جوايز بود، به ايسنا گفت: با توجه به نيازي که 
در بخش حمل و نقل جاده اي وجود دارد، ش��ايد بهتر باش��د با اين 
جايزه صادراتي چند دستگاه اتوبوس و خودرو مناسب گردشگري 
خريداري و به کشور وارد کنند. اقدامات حمايتي به اين شکل بيشتر 
به کار صنعت گردشگري مي آيد.صنعت گردشگري از سال 13۹0 
تا کنون از مش��وق هاي صادراتي بي بهره بوده اس��ت. حتي مطالبه 
براي تخصيص تسهيلات واردات خودروهاي مناسب گردشگري 
پاسخ مناسبي از وزارت صنعت و هيات دولت دريافت نکرد. پس از 
آن سازمان ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري بارها اعلام 
کرد پيگير اين مش��وق ها معوق مانده اس��ت که اولين چراغ سبز را 
فعلا سازمان امور مالياتي با موافقت براي اصلاح قانون ماليات بر 

ارزش افزوده در بخش گردشگري نشان داده است.

پيشخوان

صنعت، معدن،تجارت

چينتعدادبيسابقهايخودرورافراخوانکردافشايحقوقنجوميدرزيرمجموعهشستاکشتيرانيهابابيتکوينتحريمرادورميزنند
ش��رکت هاي کش��تيراني اوکراي��ن به 
منظ��ور انتقال محموله به کش��ورهاي 
تح��ت تحري��م از ارزه��اي ديجيتالي 
رمزنگاري ش��ده همچ��ون بيت کوين 
اس��تفاده مي کنند.به گزارش وب سايت 

ني��وز بي��ت کوين، از آنج��ا که بازار ارزهاي ديجيتالي رمزنگاري 
ش��ده همچون بيت کوين اين روزها بس��يار داغ و پر تب و تاب 
شده است و بسياري از سرمايه داران در جهان به سرمايه گذاري 
و مبادلات پول به اين ارز جديد رو آورده اند.کشور اوکراين هم 
يکي از آن دسته از کشورهايي است که تصميم گرفته است به 
منظور تسهيل مبادلات ارزي و تجاري و همچنين ارتقاي سطح 
اقتص��ادي خ��ود از ارز بيت کوين و ارزهاي ديجيتالي بيت کوين 

استفاده کند.

حق��وق نجوم��ي 2 عضو هي��أت مديره 
يک ش��رکت پتروشيمي در يک برنامه 
تلويزيوني افش��ا شد که مرتضي لطفي 
مدير عامل شستا نيز اين موضوع را تائيد 
کرد.مرتضي لطفي مدير عامل شستا در 

گفت وگوي تلفني با برنامه پايش گفت: بعد از فرمان ۹ گانه وزير 
تعاون، همه افرادي که مشمول ماده 241 قانون تجارت هستند 
اس��تعفا داده اند.مجري برنامه پايش با افش��اي حقوق نجومي دو 
عضو هيئت مديره پتروش��يمي فن آوران گفت: اکنون دو عضو 
موظف هيئت مديره پتروشيمي فن آوران هر کدام ماهانه بيش 
از 1۷ ميلي��ون توم��ان حق��وق مي گيرند و در تهران نشس��ته اند.

لطفي  گفت: مدير عامل اين ش��رکت مقيم خوزس��تان اس��ت و 
دريافتي اش کم است.

 ريي��س اداره کل نظ��ارت بر کيفيت، 
بازرس��ي و قرنطين��ه چي��ن گفت: در 
س��ال 201۷ مي��لادي بي��ش از 20 
ميلي��ون خ��ودروي معي��وب در چين 
فراخوان ش��دند.به گزارش ش��ينهوا، 

»يان فنگمين« رييس اداره کل نظارت بر کيفيت، بازرس��ي و 
قرنطينه چين گفت: در سال جاري ميلادي بيش از 20 ميليون 
خودروي معيوب توسط شرکت هاي خودروساز چيني در کشور 
فراخوان شدند و اين براي چهارمين سال متوالي است که يک 
رک��ورد جدي��د در ارتباط با فراخ��وان خودروهاي معيبوب ثبت 
مي شود.وي گفت: در سال 201۷ ميلادي تعداد 20 ميليون و 
50 هزار دستگاه خودرو فراخوان شدند که اين رقم در مقايسه 

با سال قبل ۷۷ درصد افزايش نشان مي دهد.

ب��ا توج��ه به پيش��رفت تکنول��وژي ، حقوقدان ها و فعالان 
اقتص��ادي ب��ه اين مهم معتقدند که قان��ون تجارت فعلي 
نمي تواند نيازهاي امروز جامعه را رفع کند لذا از گذشته تا 
کنون به تغيير و اصلاح قانون تجارت تأکيد داش��ته اند .به 
گزارش ايلنا، قانون تجارت از مهم ترين قوانين مربوط به امور 
بازرگاني و تجارت در کشور است. از زمان تصويب اين قانون 
بيش ازهشتاد سال مي گذرد و همچنان بازرگانان و تجار به 
استناد قانون هشتاد سال پيش، فعاليت اقتصادي مي کنند.با 
توجه به پيشرفت تکنولوژي ، حقوقدانان و فعالان اقتصادي 
ب��ه اين مه��م معتقدند که قانون تج��ارت فعلي نمي تواند 
نيازهاي امروز جامعه را رفع کند لذا از گذش��ته تا کنون به 
تغيير و اصلاح قانون تجارت تأکيد داشته اند .در سال 13۸4 
از س��وي دول��ت لايحه قانون تج��ارت با 1100 ماده براي 
مجلس ارس��ال ش��د که اين لايحه در مرکز پژوهش هاي 
مجلس دچار تغييرات گسترده اي شد و بعد از مدت ها وقفه 
به دليل تغييرات در مجلس و البته نگارش و بررسي در سال 

13۹1 با 1261 ماده به صحن جهت رأي نمايندگان ارسال 
شد که به علت ميزان بالاي ماده در لايحه مجلسي ها به 
ص��ورت اص��ل ۸5 در دو نوبت در تاريخ هاي 24/ 2/ 13۹1 
و 2۷/ 3/ 13۹3 به شوراي نگهبان ارسال کردند ولي شورا 
در هر دو بار ضرورت اصل ۸5 ش��دن لايحه تجارت را رد 
و آن را به مجلس عودت داد .گفتني اس��ت براس��اس اصل 
۸5، مجلس نمي تواند اختيار قانون گذاري را به شخص يا 
هيات��ي واگ��ذار کند، ولي در موارد ضروري مي تواند اختيار 
وضع بعضي از قوانين را با رعايت اصل ۷2 به کميسيون هاي 
داخل��ي خ��ود تفويض کند؛ در اين ص��ورت اين قوانين در 
مدتي که مجلس تعيين مي نمايد به صورت آزمايشي اجراء 
مي شود و تصويب نهائي آنها با مجلس خواهد بود. همچنين 
مجلس ش��وراي اسلامي مي تواند تصويب دائمي اساسنامه 
سازمان ها، شرکت ها، موسسات دولتي يا وابسته به دولت 
را با رعايت اصل ۷2 به کميس��يون هاي ذيربط واگذار کند 

و يا اجازه تصويب آنها را به دولت بدهد.

لايحه اصلاح قانون تجارت درانتظار نظر هيئت رئيسه مجلس
کارش��ناس تجارت گفت: س��هم بخش خصوصي از کيک 
اقتصادي کش��ور بس��يار کم است، گويا اراده اي نيست که 
اين بخش را متمرکز کرده تا اشتغال سازي در کشور ايجاد 
ش��ود.قدير قيافه کارش��ناس تجارت در گفتگو با خبرنگار 
صنعت،تج��ارت و کش��اورزي گ��روه اقتصادي باش��گاه 
خبرنگاران جوان، اظهار کرد: اولين مشکل در حوزه صادرات 
اين است که اصولا توليداتمان گران است، علي رغم اينکه 
انرژي براي حمل ونقل وس��ايل نقليه در کش��ور ما بس��يار 
ارزان تمام مي ش��ود؛ اما در حوزه هاي مختلف نتوانسته ايم 
محص��ول خ��ود را آنچنان اقتص��ادي توليد کنيم که بتواند 
در بازاره��اي جهان��ي رقاب��ت کن��د.وي در ادامه افزود: به 
برخي مجموعه هاي توليدي کش��ور مانند فولادس��ازي و 
خودروسازي آنقدر نيرو تحميل شده که هزينه هاي سربار 
آنها بالا رفته و در نتيجه بهره وري آنها بس��يار پايين آمده 
اس��ت، نکته بعدي اين اس��ت که ما ظرفيت س��ازي داخلي 
به دليل سياس��ت جايگزيني واردات را پيگيري کرده ايم و 

هميشه به دنبال تنظيم بازار و تأمين نياز داخلي بوده ايم و 
به اين جهت در حوزه صنعتي، معدني و کشاورزي، سليقه، 
ني��از و ذائق��ه ايراني را مدنظر قرار داده ايم.قيافه تأکيد کرد: 
پس به طبع بازار خارجي را لحاظ نکرده و به دنبال بازاريابي 
و بازارس��ازي در خارج از مرزهاي کش��ور نبوده ايم و تنها 
به تأمين نياز داخل توجه کرديم.اين کارش��ناس مس��ائل 
تجاري تصريح کرد: اصولا صادرات ما در اين سال ها سرريز 
مصرف داخل بوده و مسئولان نتوانستند راهکار بلندي براي 
تداوم صادرات ارائه دهند به همين دليل در جهت صادرات 
موفق نبوديم.وي اضافه کرد: از طرف ديگر مديران ما در 
موج دوم دانش مديريت حرکت مي کنند و به موج سوم و 
چهارم نرس��يده اند در نتيجه ما بر اس��اس دانش قديمي اي 
که در دانش��گاه ها ياد گرفته ايم مي خواهيم حرکت کنيم، 
ولي بايد بدانيم دنياي امروز دنياي علوم جديد است و هر 
روز روش هاي جديدي به بازار ارائه مي شود که در صنعت 

از فناوري هاي جديد به شدت عقب مانده ايم.

مديريت ضعيف رشد صادرات را متوقف کرد

طرح جامع فولاد منتظر تصويب دولت است؛
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اعضاي انجمن توليدکنندگان فولاد با تاکيد نس��بت به تصويب 
طرح جامع فولاد در هيات دولت، از احتمال واردات س��نگ آهن 
در سال ۹۷ خبر دادند.محمود اسلاميان در نشست خبري خود با 
خبرنگاران با تاکيد بر ضرورت تصويب هر چه سريعتر طرح جامع 
فولاد به عنوان يک سند ملي در هيات دولت، گفت: توليد فولاد 
در کشور هم اکنون وضعيت مناسبي دارد و امسال هم پيش بيني 
مي شود توليد فولاد ايران، به حدود 21 ميليون تن برسد؛ ضمن 
اينک��ه برآورده��ا حکاي��ت از آن دارد که در چند س��ال آينده، اين 
رقم به 30 ميليون تن خواهد رس��يد.رئيس انجمن فولاد افزود: 
صادرات فولاد خام ايران در ۸ ماهه ابتداي س��ال ۹6، به بيش از 
4 ميليون تن رس��يد و پيش بيني مي ش��ود اين رقم تا پايان س��ال 
به 6 ميليون تن برس��د؛ اين در حالي اس��ت که در گذش��ته، برخي 

بي تدبيري هاي��ي در صنعت ف��ولاد رخ داده و واحدهاي توليدي، 
بدون مکان يابي صحيح و بدون توجيه اقتصادي، احداث ش��ده 
و اکنون با مش��کل مواجه ش��ده اند.وي تصريح کرد: البته بايد به 
اين نکته هم توجه کرد که سرمايه گذاري شرکت هاي معدني در 
حوزه فولادس��ازي يک اش��تباه بوده و معادن به جاي اين کار بايد 
در اکتش��اف و اس��تخراج سرمايه گذاري مي کردند؛ چراکه اکنون 
پهنه هاي اکتشافي بسياري وجود دارند که مي توانند براي کشور 
منابع غني باشند؛ بنابراين با اين کار شرکتهاي معدني براي ورود به 
حوزه فولادسازي، تعادل مواد اوليه در کشور به هم خورد.اسلاميان 
با بيان اينکه ظرفيت فعلي توليد فولاد کش��ور 32.5 ميليون تن 
است، خاطرنشان کرد: بر اين اساس، حدود 34 درصد اين ظرفيت 
خالي و بدون استفاده مانده است و بايد بر اساس يک استراتژي 
کار را پيش برد؛ به همين دليل درخواس��ت فعالان اقتصادي آن 
اس��ت ک��ه طرح جام��ع فولاد به عنوان يک س��ند ملي در دولت 
تصويب شود.وي اظهار داشت: اميدواريم دولت به تعرفه هاي فعلي 
دست نزند و همين تعرفه ها را حفظ کند.همچنين احمد خوروش، 
عض��و هي��ات مديره انجمن توليدکنندگان فولاد نيز ادامه داد: به 

پيش��نهاد فعالان اقتصادي ،س��تاد فولاد احياء شده و اميد مي رود 
که بتواند در توسعه اهداف، موثر باشد؛ اين در حالي است که بايد 
ش��رکتها را تقويت کرده و به خصوص به ش��رکت هاي فولادي 
صادراتي، جايزه صادراتي داده شود تا صادرات خود را توسعه دهند 
و س��اير ش��رکت هاي فولادي هم به صادرات تشويق شوند.وي 
افزود: هم اکنون بيشترين سرمايه گذاري در بخش مقاطع است 
و س��رمايه گذاري هاي بيش��تري در بخش محصولات مياني در 
حال انجام است؛نسبت به ايجاد فضا براي صادرات بيشتر مقاطع 
درخواس��ت داش��تيم.در عين حال، رضا شهرستاني، عضو هيات 
مديره انجمن توليدکنندگان فولاد خاطرنش��ان کرد: بيش از ۸0 
درصد صنعت فولاد ايران دولتي يا خصولتي است و اين وضعيت 
مشکلاتي را براي بخش خصوصي اين صنعت ايجاد کرده است.

وي با اشاره به سهم بالاي دولت در صنعت فولاد باعث شده رقابت 
سالمي در اين حوزه وجود نداشته باشد، گفت: دنيا در فناوري موج 
چهارم در حال حرکت است در حالي که بخش صنعت ايران عمدتا 
در موج دوم فناوري در حال حرکت است و در اين وضعيت قدرت 
رقابت با کشورهاي ديگر را نداريم.همچنين  بهادر احراميان عضو 

هيات مديره انجمن توليدکنندگان فولاد نيز گفت: دولت بايد از 
بنگاهداري در صنعت فولاد بطور کامل خارج شود. اين مهمترين 
مطالبه انجمن توليدکنندگان فولاد از دولت اس��ت؛ اين در حالي 
اس��ت ک��ه با کمبود مواد اولي��ه در صنعت فولاد مواجهيم و حتي 
پيش بيني مي شود سال آينده شاهد واردات سنگ آهن به ايران 
باش��يم.  وي اظهار داش��ت: واحدهاي فولادسازي با کمبود آهن 
اسفنجي مواجهند؛ اين صادرات قراضه خود را آزاد کرده است و طي 
دو سه هفته اخير مازاد قراضه در اين کشور ايجاد شد و در پي آن 
2 تا 3 ميليون تن قراضه از چين صادر شد.همچنين رسول خليفه 
سلطاني دبير انجمن توليدکنندگان فولاد نيز با بيان اينکه صنعت 
فولاد هم اکنون دو نوع حمايت تامين نقدينگي و سياس��ت هاي 
حمايتي در حوزه ماليات است، گفت: صندوق ضمانت صادرات در 
زمينه حمايت از توسعه صادرات در صنعت فولاد فعالتر شود.وي 
خواستار بازنگري در همه طرح هاي فولادي در ستاد فولاد شد و 
خاطرنشان کرد: حتي طرح ها ۷ تا ۸ سال پيش که دنبال گرفتن 
ارز از صندوق توسعه ملي هستند؛ اين در حالي است که اکنون به 

طرح هاي غيرفني در صنعت فولاد نياز نداريم.

 مع��اون وزي��ر صنعت ب��ا تاکيد بر اينکه اج��راي طرح ضربتي 
اش��تغالزايي در واحدهاي صنعتي و صنفي کوچک بلندپروازانه 
نيست، گفت: اگر هر يک از 200هزار واحد، يک نفر را استخدام 
کنند، 200هزار ش��غل ايجاد مي ش��ود.به گزارش مهر، صادق 
نجف��ي در نشس��ت خب��ري خود با خبرن��گاران از اجراي طرح 
ضربتي افزايش اش��تغال در واحدهاي کوچک و متوس��ط خبر 
داد و گفت: اگر هر يک از 200 هزار واحد کوچک تنها يک نفر 
جديد را اس��تخدام کند، 200 هزار ش��غل ايجاد مي شود. معاون 
وزير صنعت افزود: صندوق ضمانت صنايع کوچک، کار ضمانت 
صنايع کوچک را به عهده گرفته و ديگر واحدها مشکل ضمانتي 
ندارند؛ البته اگر تعامل منطقي بين مردم، مسئولان و رسانه ها 
ايجاد شود، بخش بزرگي از مشکلات اساسي يعني معيشت و 
اش��تغال جوانان رفع خواهد ش��د.نجفي با بيان اينکه ساماندهي 
و به وجود آوردن صنايع کوچک براي حل بخشي از مسايل و 
مشکلات اقتصادي کشور از جمله وظايف مهم سازمان صنايع 
کوچک وشهرک هاي صنعتي است، به اين نکته اشاره کرد که 
اولويت امروز کشور، صنايع کوچک است و براي ايجاد اشتغال 
باي��د صنايع��ي که با ظرفي��ت کامل کار نمي کنند را به ظرفيت 
رس��اند.وي ب��ا بيان اينکه برخ��ي از واحدهاي متوقف مانده در 
ش��هرک هاي صنعتي، صاحبان مش��خصي ندارند، گفت: براي 
عمليات��ي کردن اس��تفاده از ظرفيت کام��ل واحدهاي صنعتي 
که اکنون با ظرفيت کامل مش��غول به کار نيس��تند؛ با معاونت 
توس��عه روس��تايي، تفاهماتي انجام شده که در نواحي روستايي 
که ش��هرک هاي صنعتي وجود دارند، کار را پيش بريم.معاون 
وزير صنعت با بيان اينکه معيش��ت و اش��تغال روس��تاها در گرو 
ايجاد واحدهاي صنعتي در روستاها است، گفت:حذف برخي از 
مجوزها براي ايجاد واحدهاي صنعتي در شهرک هاي صنعتي 
در حال بررسي است که براي رفع اين مشکل، در گام نخست 
ب��ا محيط زيس��ت توافق کردي��م که ديگر به فعاليت واحدهاي 
صنعتي در شهرک ها ورود نکند.نجفي با بيان اينکه ظرفيت هاي 
خالي زيادي در ش��هرک هاي صنعتي وجود دارد که با پرداخت 
تسهيلات و مشوق هاي سرمايه گذاران مي توان اين ظرفيت ها 
را پر کرد، خاطرنش��ان کرد: هم اکنون هفت هزار و ۸۷5 واحد 
صنعتي در ش��هرکها تعطيل و يا متوقف هس��تند؛ ضمن اينکه 

چهار هزار واحد نيز از دهه ۷0 متوقف هستند که برخي از آنها 
چرخه عمر صنعتشان به پايان رسيده و برخي ديگر صاحبانشان 
نامعل��وم هس��تند.معاون وزير صنع��ت همچنين گفت: در حال 
حاض��ر 33 ه��زار و 12 واح��د صنعت��ي ب��ا ظرفيت بي��ن 5 تا ۷ 
درصد در ش��هرک هاي صنعتي فعال هس��تند و تعداد واحدهاي 
تعطي��ل و متوقف در ش��هرک هاي صنعت��ي در حدود ۷ هزار و 
۸۷5 واحد اس��ت. صادق نجفي با اش��اره به اينکه س��اماندهي و 
به وجود آوردن صنايع کوچک براي حل بخش��ي از مس��ايل و 
مشکلات اقتصادي کشور از جمله وظايف مهم سازمان صنايع 
کوچک وشهرک هاي صنعتي است، اظهارداشت: اولويت امروز 
ما صنايع کوچک اس��ت به نحوي که براي ايجاد اش��تغال بايد 
به ظرفيت رس��اندن صنايعي که با ظرفيت کامل کار نمي کنند 
را ج��ز از اه��داف اصل��ي خود قرار دهيم.وي با اش��اره به اينکه 
براي اجرايي ش��دن اين هدف با معاونت توس��عه روس��تايي به 
تفاهم رس��يديم که در نواحي روس��تايي ش��هرک هاي صنعتي 
ايجادکنيم،افزود: ايجاد اين ش��هرک ها و واحدهاي صنعتي با 
حمايت تمام دستگاه هاي مرتبط خواهد بود.معاون وزير صنعت 
با بيان اينکه معيشت و اشتغال روستاها در گرو ايجاد واحدهاي 
صنعتي در روس��تاها اس��ت، گفت:حذف برخي از مجوزها براي 
ايجاد واحدهاي صنعتي در شهرک هاي صنعتي در حال بررسي 
اس��ت. امروز. يک واحد صنعتي براي ش��روع فعاليت خود بايد 
از چندين دس��تگاه مجوز بگيرد با اين دوندگي چطور مي توان 
تسهيل در سرمايه گذاري را فراهم کرد؟نجفي اضافه کرد: براي 
رفع اين مشکل در گام نخست با محيط زيست توافق کرديم که 
ديگر به فعاليت واحدهاي صنعتي در ش��هرک ها دخالت نکند.

وي تصري��ح کرد:ظرفيت ه��اي خالي زيادي در ش��هرک هاي 
صنعت��ي وج��ود دارد که با پرداخت تس��هيلات و مش��وق هاي 
س��رمايه گذاران مي توان اين ظرفيت ها را پر کرد.مدير عامل 
شهرک هاي صنعتي و صنايع کوچک با اشاره به اينکه در حال 
حاضر 33 هزار و 12 واحد صنعتي با ظرفيت بين 5 تا ۷ درصد 
در ش��هرک هاي صنعتي فعال هس��تند، اظهارداشت: همچنين 
23 هزار و 561 واحد صنعتي جديد نيز در حال ساخت است. در 
کنار اين آمار تعداد واحدهاي تعطيل و متوقف در شهرک هاي 

صنعتي در حدود ۷ هزار و ۸۷5 واحد است.

يک عضو کميسيون اصل ۹0 مجلس شوراي اسلامي خواستار 
اصلاح مصوبه اخير هيات دولت درباره افزايش عوارض واردات 
خودرو شد و گفت: در صورت عدم اصلاح اين مصوبه، نمايندگان 
در اولي��ن فرص��ت با ارائه طرح فوريت��ي مانع اجراي آن خواهند 
ش��د.بهرام پارس��ايي در گفت وگو با ايسنا، اظهار کرد: پرونده اي 
در کميسيون اصل ۹0 درباره موضوع واردات خودرو و همچنين 
صنعت خودروس��ازي داخلي در جريان اس��ت و هفته گذش��ته ما 
جلسه اي با مسئولين مربوطه و وزير صنعت در اين باره داشتيم.

وي افزود: دغدغه هايي وجود دارد که بايد در صنعت خودروسازي 
تغييراتي ايجاد شود و تصميم گيري هايي صورت گيرد که فشار 
به مردم وارد نشود. همچنين درباره عوارض خودروهاي وارداتي 
ه��م ق��رار بود تعديلي صورت گيرد. ع��لاوه بر اينکه انحصاري 
کردن واردات خودرو براي عده اي انگشت شمار رانت ايجاد کرد، 
افزاي��ش قيم��ت خودروهاي خارجي و به تبع آن افزايش قيمت 
خودروهاي داخلي براي عموم مردم خوش��ايند نبود.پارس��ايي 
ادام��ه داد: اخي��را در هيات دولت مصوبه اي براي صنعت خودرو 
تصويب ش��د که به دلايل متعدد نگران کننده اس��ت. اول اينکه 
قبلا تفاهمي صورت گرفته بود که عوارض خودرو ساليانه کاهش 
يابد و به حد قابل قبولي برسد تا صنايع خودروسازي داخلي هم 
کيفي��ت را ب��ه ح��د قابل قبولي برس��انند اما به اين موضوع توجه 
نش��ده و ظاهرا قرار اس��ت با بس��تن راه خودروهاي وارداتي که از 
نظر مصرف سوخت و امنيت نسبت به نمونه هاي داخلي برتري 
دارند، خودروي داخل را بدون تغيير به زور به خورد مردم بدهيم.

اين عضو کميسيون اصل ۹0 مجلس با انتقاد از تعيين عوارض 
سنگين براي خودروهاي هيبريدي، يادآور شد: عليرغم مشکل 
آلودگي هوا چنين تصميمي گرفته شده و اين در حالي است که 
فعلا توان س��اخت اين خودروها در داخل وجود ندارد و افزايش 
چند برابري عوارض آنها در راستاي حمايت رانت گونه از صنايع 
خودروس��ازي داخلي اس��ت، همچنان که حمايت هاي بي حد و 
حصر در چند دهه گذشته باعث شده صنايع خودروسازي داخلي 
تغييري نکنند.وي با اشاره به کشته شدن سالانه 1۷ هزار نفر در 
جاده ها بر اثر تصادفات رانندگي، تصريح کرد: در مصوبه هيات 
دولت آمده در صورت مش��ارکت در توليد خودروهاي خارجي يا 
قطع��ات آن، ع��وارض آن 20 درصد کاهش خواهد يافت اين در 

حالي اس��ت که تعيين چنين ش��رطي رانت زيادي ايجاد مي کند. 
يک نفر مي تواند سوله اي درست کند و در آن لنت خودرو بسازد 
و از تخفيف وارداتي استفاده کند.نماينده مردم شيراز در مجلس 
ادامه داد:  در مصوبه هيات دولت همچنين گفته شده خودروهاي 
وارداتي بايد نمايندگي رسمي در کشور داشته باشند اين در حالي 
است که خودروسازهاي بزرگ دنيا هيچ کدام نمايندگي رسمي در 
کشور ما ندارند و نمايندگي هاي آنها در داخل با واسطه هستند.

پارس��ايي ب��ا بيان اينکه مصوبه اخي��ر هيات دولت موجب ايجاد 
نارضايت��ي در م��ردم و تورم در بازار خودرو خواهد ش��د، گفت: از 
دولت مي خواهيم سريعا نسبت به اصلاح اين مصوبه اقدام کند 
در غير اين صورت ما نمايندگان در اولين جلسه مجلس با ارائه 

طرح فوريتي مانع اجراي اين مصوبه خواهيم شد.
قيمت بالاي ���۴۰ هزار دلار دليل لوکس بودن نيست

انجمن واردکنندگان خودرو ايران هم با صدور اطلاعيه اي اعلام 
کرد: تعيين سقف ارزشي 40 هزار دلاري براي خودروهاي وارداتي 
عليرغ��م وج��ود مبناي بين المللي جهت اخ��ذ ماليات از کالاي 
لوکس، فاقد وجاهت و شفافيت است.به گزارش تسنيم، انجمن 
وارد کنندگان خودرو با صدور اطلاعيه اي در واکنش به مصوبه 
هيئت وزيران درباره ش��رايط واردات خودرو نوش��ت:»پيرو بسته 
بودن غيرقانوني س��ايت ثبت س��فارش خودرو توسط وزير دولت 
يازدهم از نيمه تيرماه سال جاري و ممنوعيت غيرکارشناسانه ثبت 
سفارش خودرو توسط اشخاص حقيقي و حقوقي از دي ماه سال 
13۹5، تصويب نامه شماره 1255۷3 مورخ ۹/10/13۹6 هيئت 
وزيران براي رفع معضلات به وجود آمده، صادر گرديده است از 
آنجايي که اين انجمن معتقد است اين اقدامات به مثابه به مرگ 
گرفتن تا به تب راضي شدن فعاليين اقتصادي اين حوزه است که به 
هيچ عنوان در راستاي منافع مصرف کنندگان اين حوزه نمي باشد 
و موارد مناقصات قانوني در خصوص اين تصويب نامه و اعتراضيه 
به اقدامات اجرايي در حال انجام به شرح ذيل اعلام مي گردد. با 
توجه به ماده 2 قانون مدني، تاريخ اجرا اين تصويب نامه قابليت 
»عطف به ماسبق« شدن را نداشته و لذا کليه خودروهاي موجود 
در گمرکات کشور که به دليل بسته بودن غيرقانوني ثبت سفارش 
خودرو در گمرکات متوقف گرديده بود بايد براساس روال و ضوابط 

قبلي ترخيص و تحويل مشتريان گردند .

طرحويژهاشتغالزاييتوسطمعاونوزيرصنعتتشريحشد؛

هرواحدصنفي،يکفرصتشغلی
پارساييازارائهطرحفوريتيخبرداد؛

بهارستانمخالفافزايشتعرفهوارداتخودرو


